
 
RADA MIEJSKA W NAROLU 

  

 

PROTOKÓŁ z XV sesji 
VII kadencji Rady Miejskiej w Narolu 

 
 
Data sesji: 10 marca 2016 r.  
Miejsce sesji: Urząd Miasta i Gminy w Narolu przy ul. Rynek 1 . 
Godzina rozpoczęcia sesji: 11:10 
Godzina zakończenia sesji: 13:15 
Numery podjętych uchwał: 110/XV/2016 – 124/XV/2016 
Prowadzący obrady: Przewodnicz ący Rady Miejskiej w Narolu – Krzysztof Szawara 
Protokołował: Krzysztof Świętojański 
W sesji uczestniczyło: 15 radnych (na 15 ogółem tj. 100%) 
Radni nieobecni: - . 
 
Załączniki do protokołu: 
 

Nr 1 - Lista obecności Radnych Rady Miejskiej. 
Nr 2 - Lista obecności Sołtysów. 
Nr 3 - Lista obecności zaproszonych gości. 
Nr 4 - Sprawozdania z z realizacji Gminnego Programu Rozwiązywania Problemów 
          Alkoholowych i Narkomanii oraz przeciwdziałania przemocy w rodzinie za 2015 r. 
Nr 5 - Sprawozdanie z realizacji zadań w 2015 roku z zakresu wspierania rodziny oraz 

potrzeby związane z realizacja zadań. 
 
Porządek obrad sesji:  
  
1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocno ści sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Informacja Burmistrza o pracy w okresie mi ędzy sesjami. 
5. Podjęcie uchwał w sprawach: 

- wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Narol na 2016 rok, 
- wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Narol na lata 2016-2027, 
- zmiany uchwały w sprawie regulaminu określającego wysokość dodatków i innych składników 

wynagrodzenia nauczycieli oraz szczegółowych warunków ich przyznawania, a także wysokość, 
szczegółowe zasady przyznawania i wypłacania nauczycielskiego dodatku mieszkaniowego, 

- ustalenia zasad udzielania i rozmiary zniżek tygodniowego, obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
dyrektorom i wicedyrektorom szkół, nauczycielom pełniącym obowiązki w ich zastępstwie oraz 
określenia tygodniowego, obowiązkowego wymiaru godzin pedagogów, logopedów zatrudnionych 
w szkołach prowadzonych przez Gminę Narol, 

- określenia rodzaju świadczeń przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej dla nauczycieli oraz 
warunków i sposobu ich przyznawania, 

- ustalenia kryteriów oraz liczby punktów w postępowaniu rekrutacyjnym do przedszkoli publicznych 
i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych, dla których organem prowadzącym jest 
Gmina Narol, 

- przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt 
na Terenia Miasta i Gminy Narol w 2016 roku,  
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- wyznaczenia dwóch dodatkowych przedstawicieli Gminy Narol do Zgromadzenia Związku 
Międzygminnego „Ziemia Lubaczowska”, 

- zmiany statutu Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Narolu, 
- zbycia nieruchomości mienia komunalnego w ramach sprzedaży przetargowej i bezprzetargowej, 
- odpłatnego i nieodpłatnego nabycia nieruchomości do majątku Gminy Narol, 
- inne. 

6. Interpelacje i zapytania Radnych. 
7. Sprawy ró żne. 
8.  Zakończenie sesji. 
 

 
 

Ad. 1. Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Narolu Krzysztof Szawara. 
Przywitał Radnych Rady Miejskiej, Burmistrza Miasta i Gminy Narol, Sekretarza 
Urzędu, Skarbnik Gminy Narol, Radną Powiatową oraz Sołtysów. 

 
Ad. 2.  Przewodniczący obrad na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność sesji (zał. 

nr 1).  
 
Ad. 3.  Protokół z XIV sesji VII kadencji Rady Miejskiej w Narolu z 27 stycznia 2016 roku został 

przyjęty jednomyślnie. 
 
Ad. 4. Burmistrz Stanisław Woś przedstawił informację o swoich działaniach w okresie miedzy 

sesjami, tj. od 27 stycznia do 10 marca 2016 roku i powiedział: „Szanowni Państwo od 
ostatniej sesji minął miesiąc. W tym czasie nie realizowaliśmy zbyt wielu zadań 
inwestycyjnych. Ten czas jest w zasadzie okresem, w którym trwają przygotowania do 
realizacji różnych zadań i postulatów zawartych w uchwale budżetowej. W dniu 29 
stycznia złożyliśmy wniosek na modernizację dróg gminnych dofinansowywanych z 
PROW i ten wniosek jest w trakcie oceny formalno-prawnej. W dniu wczorajszym 
dostarczałem korekty, które przysługują każdemu wnioskodawcy. Zadanie to byłoby 
realizowane w roku bieżącym. Tutaj pojawi się pewien problem, bowiem będziemy 
musieli zabezpieczyć pełen wkład po stronie wydatkowej, aby podpisać umowę. 
Będziemy się starać dokonywać przesunięć wolnych środków, tak aby ten wkład 
zabezpieczyć. Przygotowujemy się jeszcze do złożenia wniosków na 
termomodernizację obiektów gminnych. Wczoraj otrzymaliśmy audyty z Podkarpackiej 
Agencji Energetycznej, są zlecone studia wykonalności i wszystko wskazuje na to, że 
ten wniosek złożymy w terminie. Przygotowujemy się równolegle do złożenia wniosków 
w ramach pomocy społecznej na adaptację budynku po starej szkole w Narolu Wsi i 
rozbudowę Środowiskowego Domu Samopomocy w Lipsku. Tutaj dokumentacja jest już 
praktycznie wykonana i opracowywane są studia wykonalności. Oba wnioski zdążymy 
złożyć w planowanym terminie pod koniec marca. Możliwe, że uda nam się złożyć 
wnioski na  kanalizację i wodociągi oraz rewitalizację wsi, choć tam jest bardzo mała 
kwota. Jeżeli pojawiać się będą inne możliwości aplikowania, będę Państwa tutaj na 
bieżąco informował. W chwili obecnej głośny jest program Polska- Białoruś-Ukraina, 
choć nie ma jeszcze określonego konkretnego terminu naboru, to są już wytyczne. Tutaj 
mamy gotowy plan złożenia projektu, który po odpowiedniej modyfikacji chcielibyśmy z 
partnerem ukraińskim złożyć. W tej chwili jest dwóch chętnych partnerów ukraińskich do 
współpracy i jestem wstępnie umówiony na spotkanie. Jedna z miejscowości to spod 
Drochobycza, a druga to Żółkiew. 
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Mieliśmy niedawno tutaj w Narolu spotkanie z Marszałkiem, w którym Państwo 
uczestniczyliście. Pan Marszałek osobiście przekazał pewne informacje, a ja jestem w 
kontakcie bieżącym zarówno z Zarządem Województwa i dyrektorami departamentów 
UM w Rzeszowie i myślę, że na bieżąco jesteśmy przygotowani na kolejne programy.  

Jeżeli chodzi o mniejsze zadania, to jest ogłoszony nabór wniosków na 
renowację zabytków przez Konserwatora Zabytków w Przemyślu i tutaj  chcemy złożyć 
wniosek o dofinansowanie modernizacji kaplicy cmentarnej w Narolu, remont 
kamiennego krzyża na granicy Lipska i Narola oraz figury Matki Boskiej przy parku w 
Lipsku. Myślimy również o zabytkach przejętych niedawno, tj. figury i kapliczki przy 
stacji benzynowej w Narolu. Chcielibyśmy również realizować kompleksowo małe 
zadania, które między innymi Państwo zgłaszacie tutaj podczas sesji. 

Na bieżąco staramy się naprawiać stan dróg gminnych, które są w najgorszej 
sytuacji i wymagają niezwłocznej reakcji. Nie podejmuję na chwilę obecna decyzji o 
zakupie tłucznia, bowiem tak jak wcześniej wspomniałem musimy zabezpieczyć „plan” 
do dużego projektu. Mam nadzieję, że uda nam się uzyskać to dofinansowanie i dopiero 
w połowie roku będziemy mogli myśleć o kolejnych remontach. Z innych spraw 
nieinwestycyjnych, pragnę Państwa poinformować, że w Narolu odbył się zlot 
uczestników, podróżników motocyklowych. Narol gościł po raz pierwszy kilkuset 
uczestników ogólnopolskiej imprezy o charakterze niemalże międzynarodowym. Jako 
gmina byliśmy współorganizatorem tej imprezy, która miała bardzo dobry wydźwięk 
zarówno promocyjny jak i turystyczny. Organizatorzy są raczej zadowoleni, bowiem, 
chcą aby ta cykliczna impreza również w przyszłym roku odbyła się w Narolu. Dla nas 
to bardzo dobra forma promocji, a zważywszy na obłożenie miejsc noclegowych oraz 
konsumpcję w gminie, warta jest kontynuacji i naszego zaangażowania. 

W chwili obecnej mamy ogłoszone przetargi na sprzedaż nieruchomości, są 
wpłacone wadium – jedno dotyczy gruntu w Hucie Różanieckiej a drugie budynku w 
Płazowie. Dzisiejsza sesja zwołana jest również z powodu naszego przystąpienia do 
Związku Gmin Ziemi Lubaczowskiej i do 11-ego marca wszystkie gminy członkowskie 
mają przedstawić swoich reprezentantów. Z mocy prawa każdy wójt, burmistrz wchodzi 
do struktur tego związku, a oprócz tego potrzeba jeszcze dwóch przedstawicieli. Na 
dzisiejsza sesje przygotowana jest już odpowiednia uchwała, jak i też inne uchwały 
oświatowe,  nad którymi obradowała Komisja Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych. 
Jeżeli będą do mnie jakieś pytania to jestem do dyspozycji, dziękując za wysłuchanie 
dzisiejszej informacji.”  

Pytań nie było, więc Przewodniczący Rady podziękował Burmistrzowi za 
informację i przeszedł do kolejnego punktu obrad. Zdjęto z porządku obrad projekt 
uchwały zbycia działki w Woli Wielkiej. 

 
Ad. 5.  Podjęcie uchwał: 

 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 110/XV/2016 w sprawie wprowadzenia zmian w 
bud żecie gminy na 2016 rok.   
Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożyła Skarbnik Małgorzata Ważna.  
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
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- rozpatrzenie projektu uchwały nr 111/XV/2016 w sprawie zmian w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej Gminy Narol na lata 2016-2027.  
Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożyła Skarbnik Małgorzata Ważna.  
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 112/XV/2016 zmieniaj ącą uchwał ę w sprawie 
regulaminu okre ślającego wysoko ść dodatków i innych składników 
wynagrodzenia nauczycieli oraz szczegółowych warunk ów ich przyznawania, a 
także wysoko ść, szczegółowe zasady przyznawania i wypłacania 
nauczycielskiego dodatku mieszkaniowego. 
Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożył Burmistrz Stanisław Woś.  
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 113/XV/2016 w sprawie ustalenia zasad udzielania 
i rozmiary zni żek tygodniowego, obowi ązkowego wymiaru godzin zaj ęć 
dyrektorom i wicedyrektorom szkół, nauczycielom peł niącym obowi ązki w ich 
zastępstwie oraz okre ślenia tygodniowego, obowi ązkowego wymiaru godzin 
pedagogów, logopedów zatrudnionych w szkołach prowa dzonych przez Gmin ę 
Narol. 
Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożył Burmistrz Stanisław Woś.  
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 114/XV/2016 w sprawie okre ślenia rodzaju 
świadcze ń przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej dla naucz ycieli oraz 
warunków i sposobu ich przyznawania. 
Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożył Sekretarz Daniel Lomber.  
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 115/XV/2016 w sprawie ustalenia kryteriów oraz 
liczby punktów w post ępowaniu rekrutacyjnym do przedszkoli publicznych i 
oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych, d la których organem 
prowadz ącym jest Gmina Narol.  
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 116/XV/2016 w sprawie wyznaczenia dwóch 
dodatkowych przedstawicieli Gminy Narol do Zgromadz enia Zwi ązku 
Międzygminnego „Ziemia Lubaczowska”. 
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Zgłoszono kandydatury Przewodniczącego Rady Miejskiej Krzysztofa Szawary oraz 
Sekretarza Daniela Lombra. Innych kandydatów nie zgłoszono. Kandydaci wyrazili 
zgodę.  
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 117/XV/2016 zmieniającej uchwałę w sprawie 
nadania statutu dla Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Narolu. 
Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożył Sekretarz Daniel Lomber. 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 118/XV/2016 w sprawie zbycia nieruchomości 
mienia komunalnego. 
(Dotyczy: 3 działek w Jędrzejówce). 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 119/XV/2016 w sprawie zbycia nieruchomości 
mienia komunalnego. 
(Dotyczy: działki w Płazowie). 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 120/XV/2016 w sprawie wyrażenia zgody na 
nabycie nieruchomości. 
(Dotyczy: działki w Jędrzejówce pod lokalizację remizy OSP w Narolu). 
Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożył Burmistrz Stanisław Woś. 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 121/XV/2016 w sprawie wyrażenia zgody na 
nieodpłatne nabycie nieruchomości. 
(Dotyczy: 3 działek w Hucie Złomy pod drogę). 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 122/XV/2016 w sprawie wyrażenia zgody na 
nabycie nieruchomości. 
(Dotyczy: 9 działek w Hucie Złomy pod drogę). 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
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W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 123/XV/2016 w sprawie przyj ęcia programu opieki 
nad zwierz ętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomno ści zwierz ąt na 
Terenia Miasta i Gminy Narol w 2016 roku. 
Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożył Sekretarz Daniel Lomber.  
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
W tym miejscu Przewodniczący Rady Krzysztof Szawara ogłosił piętnastominutową 
przerwę, po której wznowiono obrady o godz. 12:35. 
Obrady opuścił Radny Tadeusz Kukiełka. Obecnych było 14 radnych (na 15 ogółem tj. 
93,3%).   
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 124/XV/2016 w sprawie przyst ąpienia Gminy Narol 
do „Podkarpackiego Programu Odnowy Wsi na lata 2011 -2016”. 
Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożył Burmistrz Stanisław Woś.  
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 

 
Ad. 6.  Interpelacji i zapytań Radych: 
 

Interpelacji i zapytań nie zgłaszano.  
 

Ad. 7.   Sprawy różne: 
  

Sekretarz Daniel Lomber omówił przedstawione Radzie Miejskiej w Narolu 
Sprawozdania z: 
- z realizacji zadań w 2015 roku z zakresu wspierania rodziny oraz potrzeby związane z 
realizacja zadań (zał. 5 do Protokołu) 
- z realizacji Gminnego Programu Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i 
Narkomanii oraz przeciwdziałania przemocy w rodzinie za 2015 r. (zał. 4 do Protokołu) 
                             

Ad. 8.  Zakończenie sesji. 
 

Przewodniczący obrad Krzysztof Szawara stwierdził, że porządek obrad 
dzisiejszej sesji został wyczerpany. Przewodniczący podziękował Radnym, Sołtysom 
oraz zaproszonym gościom za przybycie oraz udział w XV sesji Rady Miejskiej w Narolu 
i o godz. 13:15 zamknął obrady. 
 
Protokołował:              Prowadzący obrady: 

                                                                                          
Krzysztof Świętojański       Przewodniczący 

                                                                   Rady Miejskiej w Narolu  
    
                                                                   Krzysztof Szawara  


